
مرتضی کرمانی مقدم، مهاجم اســبق تیم ملی و پرســپولیس می گوید: »بهتر بود که مدافع ســابق پرســپولیس در این تیم حفظ 
می شــد امــا بــا ایــن حــال در دنیــای حرفه ای فوتبال هر چیزی امکانپذیر اســت.« با مهاجم ســابق پرســپولیس به بهانه بســیاری از 

مســائل به گفت و گو نشســتیم.

 
رامین رضاییان از پرسپولیس جدا 

شد، در این رابطه چه صحبتی 
دارید؟

رامیــن در تیــم راه آهن شــاگردم بود، به 
همیــن دلیــل خیلــی خــوب از روحیــات 
او شــناخت دارم. شــاید رامیــن فکــر 
می کرد با خریدهای جدید پرســپولیس 
نیمکت نشــین می شود. با این حال اگر 
می مانــد و مبــارزه می کرد، بهتــر بود. به 
هــر حــال در دنیای حرفــه ای فوتبال هر 
بازیکنــی در خصوص خــودش تصمیم 
می گیــرد، بــه همیــن دلیــل بایــد به نظر 

او احترام گذاشــت.
اما با وجود دانیال اسماعیلی، 

شاید فکر می کرد در پست دفاع 
راست به او بازی نمی رسد.

رامین هم می توانســت در پســت دفاع 
بازی کند هم یک خط جلوتر در پســت 
هافبــک راســت بــازی کنــد. به هــر حال 
او در پرســپولیس هــم کــه بــود، تــاش 
خودش را انجام داد. در دنیای حرفه ای 

امــکان هر نقــل و انتقالی وجــود دارد.
سؤال دیگرمان به جذب نشدن 

بازیکن در پست فوروارد باز 
می گردد!

باشگاه پرسپولیس در نقل و انتقالات 
خیلــی خــوب و منطقــی تــا بــه اینجــا 
کار کــرده امــا همــه می داننــد کــه 
نقــل و انتقــالات پرســپولیس فقــط بــا 
خریــد یــک مهاجــم ششــدانگ کامل 
می شــود. بــه همیــن دلیل حتمــاً باید 
دو مهاجم خوب خارجی و ششــدانگ 

جــذب پرســپولیس شــوند تــا تــاش 
یحیــی و باشــگاه کامــل شــده و بــه 
بهترین شکل ممکن نتیجه بدهد. به 
نظرم با خرید مهاجم تاش باشــگاه و 
یحیــی نتیجــه می دهد و تیــم قهرمان 
شــده و به نوعی قهرمان نشــدن فصل 

قبــل پرســپولیس جبــران می شــود.
اردو فعلاً تشکیل نشده و خبری 

از برپایی اردو نیست اما بازی های 
متوالی تدارکاتی به شکل جدی 
در دستور کار سرخپوشان قرار 

گرفته است.
بازی هــای تدارکاتــی خیلــی خوبــی در 
دســتور کار پرســپولیس قــرار گرفتــه 
و یحیــی خیلــی خــوب از ایــن بازی هــا 
نهایــت بهــره را می بــرد تــا بازیکنانــش 
بــه هماهنگــی لازم رســیده و خودشــان 
را در قالــب تیــم جدیــد بــه بیشــترین 
بهــره وری و راندمــان لازم برســانند. 
پرســپولیس خیلی زود کارش را شــروع 
کــرده و بــه این وســیله از بقیه تیم ها در 
امر آماده ســازی جلوتر است. امیدوارم 
رونــد موفق پرســپولیس بــا اردو و انجام 
بازی هــای تدارکاتــی و خریــد دو مهاجم 
بــه بهتریــن شــکل ممکــن پیــش بــرود 
تــا پرســپولیس بــا زدن اســتارت قــوی و 
بردهــا و گرفتــن ســه امتیــاز اول فصــل 
جــواب شــروع زود هنــگام و بازی هــای 
تدارکاتــی قبــل از فصلــش را بــه نحــو 

احســن بگیــرد.
در رابطه با کنار گذاشتن 

اسکوچیچ که البته فعلاً قطعی 
اعلام نشده و حضور مربی ایرانی 
در رأس کادر فنی برای تیم ملی 

چه نظری دارید؟

مــن فکــر می کنــم فدراســیون فوتبــال 
مــا و کمیتــه فنی مــان ضعیــف بــوده که 
در نهایــت و در ایــن مقطــع کــه فرصــت 
زیــادی تــا جــام جهانــی نداریــم تصمیم 
به کنار گذاشــتن ســرمربی کــروات تیم 
ملــی گرفته اند چون زمــان به هیچ وجه 
برای برکناری اســکوچیچ زمان مناســب 

و درســتی نبــود.
برای حضور مربی ایرانی در رأس 
کادر فنی چه گزینه ای را بهترین 

می دانید؟
تــا فرامــوش نکــردم ایــن را بگویــم که 
مــا از ایــن حــرف می زنیــم کــه فقــط 
یــک فیفــا دی و حــدود 18،17روز، 
بــرای مربــی فعلــی زمــان وجــود دارد. 
بــه همیــن دلیــل چطــور مربــی مــا 
می خواهــد بــا این زمــان تیــم را آماده 
کــرده و در جــام جهانــی بــه موفقیــت 
برســاند. بــه همیــن دلیــل بهتــر بــود 
مســئولان قبــل از هــر تصمیمــی بــه 
ایــن موضــوع بیشــتر فکــر می کردند. 
بی  مر ســر نــد  گفته ا ن  ســتا و د
کــروات قاطعیــت لازم را نداشــته و 
نمی توانســته بــا بازیکنــان برخــورد 
لازم را داشــته باشــد اما من معتقدم 
هــر مربــی دیســیپلین و روش خاص 
خــودش را دارد. به همین دلیل نباید 
ســر ایــن مســائل حکــم بــه برکنــاری 
مربــی داد ضمنــاً بــا حضــور مربــی 
ایرانی هم زمان بســیار محدود است 
و کار ســختی پیــش روی مربــی جدید 
قــرار دارد امــا اگــر قــرار شــد مربــی 
ایرانــی بیاورنــد قطعاً علی دایی و امیر 
قلعه نویــی بــا توجــه بــه تجربه شــان 

بهتریــن هســتند.

قــــرار بــــود از دیروز پرســــپولیس در 
اردوی ترکیــــه باشــــد امــــا بازیکنان 
و کادر فنــــی بــــا دلخــــوری بــــه هتل 
آزادی رفتنــــد تــــا اردوی تیــــم در 
آنجــــا شــــکل بگیــــرد و بازیکنان در 
ترافیک عجیب و گرمای وحشتناک 
پایتخــــت هــــر روز صبح و بعد ازظهر 
بــــا اتوبوس به محــــل تمرینات خود 

برونــــد و برگردند.
 ایــــن وضعیت و اعتــــراض بازیکنان 
بــــه وضــــع موجــــود باعــــث شــــد 
باشــــگاه برای تغییر شرایط چاره ای 
بیندیشــــد و همین شــــد کــــه دوباره 

احتمــــال برگــــزاری اردوی خارجــــی 
بــــالا رفت!

دیروز رضا درویــــش در مصاحبه ای 
کوتــــاه اعــــام کــــرد: »فعــــاً اردوی 
داخلــــی را برگــــزار می کنیــــم امــــا 
احتمــــال دارد اردوی خارجــــی هــــم 

داشــــته باشــــیم.«
دیــــروز همچنیــــن خبــــر آمــــد بعــــد 
از درخواســــت دوبــــاره کادر فنــــی، 
باشــــگاه پرســــپولیس قصد دارد هر 
طور شــــده مقدمات برگزاری اردوی 
خارجــــی را فراهــــم کنــــد و بــــه هــــر 
طریقــــی تیــــم به ترکیه بــــرود و چند 

روزی آنجــــا تمرین کند. احتمالاً این 
اردو در روزهــــای نخســــت مردادماه 
یعنــــی از یک هفته تــــا ده روز دیگر 

آغاز خواهد شــــد.
فنــــی  کادر  می رســــد  نظــــر  بــــه 
پرســــپولیس قصــــد دارد در میانــــه 
تمرینــــات ســــخت و ســــنگین پیش 
فصــــل تنوعی بــــرای بازیکنان ایجاد 
کنــــد، ضمــــن اینکــــه دمــــای هوای 
تهــــران مــــدام در حــــال افزایــــش 
اســــت و ماندن در تهــــران به صاح 
تیــــم نیســــت. از طرفــــی چشــــم و 
هم چشــــمی بیــــن تیم هــــای بــــزرگ 

شــــده  باعــــث  هــــم  برتــــر  لیــــگ 
پرســــپولیس حتمــــاً دنبــــال اردوی 
خارجــــی باشــــد. از قــــرار معلــــوم 
تیم های اســــتقال، فــــولاد، تراکتور 
و ســــپاهان همگــــی بــــرای اردوی 
خارجــــی بــــه ترکیه خواهنــــد رفت و 
پرســــپولیس هم کــــه نمی خواهد از 
آنهــــا عقب بیفتد قصــــد دارد اردوی 
خارجــــی داشــــته باشــــد، هــــر چند 
اگــــر ایــــن اردو برگــــزار شــــود برنامه 
بازی هــــای تدارکاتــــی پرســــپولیس 
کــــه از قبــــل فیکس شــــده احتمالاً 

تغییراتــــی خواهــــد داشــــت.

عبادزاده: دیگر زمان ما نیست که بازیکن با عشق برای تیمش بازی کند

 برای سید جلال شدن باید
مثل او زنـــدگی کرد

روح اللــه عبــاد زاده مدافــع اســبق پرســپولیس کــه در دهــه 60 در هــر دو پســت 
دفاع راست و چپ برای تیم سرخپوش پایتخت بازی می کرد حرف های جالبی 
می زند. با او درباره شــرایط این روزهای پرســپولیس، وضعیت خط دفاعی تیم 

و لیــگ برتر حــرف زدیم.

 حضور پرسپولیس در فصل نقل و انتقالات را چگونه ارزیابی می کنید؟
بــه نظــرم پرســپولیس بازیکنــان خوبــی را جــذب کــرده و بــه نســبت فصل قبل 

حضــور فعال تــری در نقــل و انتقــالات داشــته اســت.
در دو پست دفاع کناری برای پرسپولس بازی کردید. با توجه به این موضوع 

جدایی رامین و شرایط دفاع راست و چپ تیم از نظر شما چطور است؟
بــه هــر حــال مــن از تصمیم شــخصی رامیــن خبر ندارم امــا به هر حــال دیگر دوره 
مــا نیســت کــه بازیکــن پیراهنــش را عــوض نمی کــرد چــه بســا کــه مــن و خیلــی از 
همدوره هــای خــودم بــه عشــق پرســپولیس و هوادارانــش در تیــم ماندیــم و از 
بازی های مــان و ابــراز عشــقی کــه وجــود داشــت لــذت بردیــم. حــالا در ایــن بیــن 
شــاید پولــی نگرفتیــم اما از لحاظ فوتبالی و لذتی کــه از بازی های مان بردیم راضی 
هستیم و به هیچ وجه پشیمان نیستیم. در حال حاضر اما فوتبال حرفه ای شده 
و بــه جهــت شــرایطی کــه حاکم شــده بازیکنــان زیاد  تیم هــای خودشــان را عوض 
می کننــد. پرســپولیس در پســت دفــاع چــپ بازیکنی ماننــد احمــدی را گرفته که 
ســابقه بــازی در تیــم ملــی امیــد را دارد و بازیکــن جوانــی هــم محســوب می شــود 
بــه همیــن دلیــل حتمــاً باید به چنیــن بازیکنانی امیــدوار بود و به آنهــا فرصت داد 
تا بتوانند توانایی هایی خودشــان را نشــان بدهند. از ســوی دیگر در پســت دفاع 
راســت هم ما دانیال اســماعیلی فر را به خدمت گرفته ایم که شــاگرد خود یحیی 
بــوده و بــه همیــن دلیــل حتمــاً به تفکــرات ســرمربی تیــم پرســپولیس می خورده 
کــه ســرمربی او را جــذب کرده.به همین دلیل من شــرایط خوبــی را برای مدافعان 
کناری پرسپولیس پیش بینی می کنم و به آنها و توانایی هایشان خوشبین هستم.
به نظرتان  پورعلی گنجی که سابقه خوبی در فوتبال ملی و باشگاهی ما و حتی 

خارج از ایران را دارد، قادر است جای سیدجلال را در دفاع میانی پر کند؟
به هر حال بازیکنانی مانند  پورعلی گنجی با رزومه خوبی به پرســپولیس آمدند 
و توانایی خوبی دارند اما برای تبدیل شــدن به ســیدجال یا وحید امیری حتماً 

بایــد مانند آنها زندگی کــرد و آنها را الگو قرارداد.
در رابطه با حضور سیدجلال در کادر فنی پرسپولیس چه نظری دارید؟

حیــف شــد کــه بازیکنــی ماننــد ســیدجال را از دســت دادیــم امــا بــه هــر حــال 
فوتبال اســت و هر بازیکنی باید روزی از دنیای بازیگری خداحافظی کند. ســید 
جــال بــه نظــرم یک استثناســت و خیلی می تواند به ســرمربی تیم کمک کند.

پرسپولیس خریدهای خوبی کرده اما هنوز خبری از جذب یک مهاجم 
ششدانگ نیست.

پرســپولیس نیــاز بــه مهاجــم دارد چــون در فوتبــال مثلی وجود دارد کــه اگر گل 
نزنیــد گل می خوریــد بــه همین دلیل پرســپولیس باید مهاجمان خوبی داشــته 

باشــد کــه گل بزنــد و موفــق شــود در غیر این صــورت به مشــکل می خورد.

احتمال رفتن به اردوی ترکیه دوباره 
جدی شد

چشم و هم چشمی 
با رقبا یا نیاز تیم؟

رضا درویش این روزها به خاطر توقف پرسپولیس در نقل و انتقالات، مشکلات 
مالی باشگاه، نارضایتی بازیکنان و عدم برگزاری اردوی خارجی بشدت تحت 
فشار است و شاید به همین خاطر است که خیلی سخت و کوتاه مصاحبه می کند. 
درویش دیروز در مصاحبه ای شرکت کرد اما فقط چهار جواب تلگرافی داد. او 
همچنان به هواداران می گوید نگران نباشند چرا که نقل و انتقالات ادامه دارد و 

باشگاه قرار است یک مهاجم خوب جذب کند.

هافبــک دفاعــی ســال های گذشــته پرســپولیس کــه فعــلاً تیم نــدارد، دیــروز در 
باشــگاه پرســپولیس حاضر شــد چرا که از باشگاه برای تسویه مطالبات قدیمی 
ایــن بازیکــن با او تماس گرفتــه بودند و البته خودش هم منتظر این تماس بود. 
ربیع  خواه که گفته خودش را مدیون پرسپولیس می داند بعد از جلسه در باشگاه 
اعــلام کــرد بــا توجــه به اینکــه قول هایــی گرفتــه، توافق کــرده اســت. ربیع خواه 
همچنین اعلام کرد محمد انصاری هم تقریباً با پرسپولیس توافق کرده است.

از شــنبه شــب اخباری در مورد احتمال جدایی احمد گوهری به گوش رســید و 
گفته شد او از تراکتور پیشنهاد دارد و خودش هم از این پیشنهاد استقبال کرده 
اســت. گوهــری می دانــد شــاید در نهایت 5-4 بــازی در طول فصل به او برســد 
و احتمــالاً در جــام حذفــی و مســابقاتی از لیــگ برتر که بیرو مصــدوم یا محروم 
باشــد بــه میــدان خواهــد رفت امــا یحیی با جدایــی او مخالفت کــرده. درویش 

هم گفته این موضوع شــایعه اســت و کســی با باشــگاه مذاکره نکرده اســت.

رضا درویش محسن ربیع خواه احمد گوهری

جواب های تکراری و تلگرافی برای دریافت مطالباتش توافق کرد یحیی با جدایی اش مخالفت کرد

   یکشنبه  26 تیر 1401  سال بیست و ششم  شماره 7082

از کمپ سرخ
پرسپولیس 12

zzگزارش

 پرسپولیس 
فقط این را کم داشت

معاون اقتصادی 
فیک!

شنبه شب یک مصاحبه رادیویی 
اوضــاع پرســپولیس را بــه هــم 
ریخــت. باشــگاه پرســپولیس کــه 
بــه خاطر شــرایط مالی نامناســب 
و نامشــخص بــودن شــریان های 
مالــی ورودی اش، ایــن روزهــا بــا 
مشــکات بزرگــی دســت و پنجــه 
نرم می کند فقط این را کم داشت 
کــه یــک نفــر از داخــل مجموعــه 
باشــگاه علیــه درویــش و یحیــی 
مصاحبه کند و همه چیز را به هم 
بریــزد. در ســاعات اولیــه خیلی ها 
بــا شــنیدن ایــن مصاحبــه شــوکه 
شــدند کــه چطــور یکــی از مدیران 
علیــه  ه  شــگا با عــه  یــر مجمو ز
مدیرعامل و ســرمربی تیم اینقدر 
صریــح حــرف زده امــا خیلــی زود 
مشــخص شــد فــرد مذکــور چنــد 
ماهــی اســت از ســمتش برکنــار 
شــده و برنامــه رادیویی اشــتباهی 

ســراغش رفتــه اســت.
فــردی بــه نام فرهاد خســرویان که 
اواخــر ســال گذشــته در باشــگاه 
پرســپولیس ســمت گرفتــه بــوده 
در ایــن مصاحبــه گفــت: »آقــای 
مــا  درویــش عزیــز مــا اســت ا
متأســفانه او برخــاف وزیر ورزش، 
بــه مســائل اقتصــادی، اعتقــاد 
کارشناســی و علمــی نــدارد. او از 
مســائل اقتصادی نه اطاعی دارد 
و نه به مسائل علمی در آن اعتقاد 
دارد!  از ابتدای حضورم در باشــگاه 
پرســپولیس بــا برنامه های عملی و 
علمــی ورود کردیــم تــا بتوانیــم بــه 
صــورت مــوازی و در بحــث ارزش 
افــزوده برای باشــگاه پرســپولیس 
درآمدزایــی کنیــم امــا بــا تفکــرات 
آقــای درویــش نتوانســتیم کاری 
انجام دهیم و الان چند ماه اســت 
که مــن به عنوان معاون اقتصادی 
ئل  مســا ز  ا عــی  طا ا ه  شــگا با
اقتصــادی نــدارم! رویکــرد آقــای 
درویــش برای اداره باشــگاه همان 
کمک هــای مالــی و اسپانســری 
اســت کــه البتــه ایــن مســأله در 
ســال های گذشــته نشــان داده که 
بــرای باشــگاه فقط بدهــی دارد. او 
بــه دنبــال انجــام کارهــای علمــی و 
اقتصــادی نیســت، هــر چنــد که او 
بــه حقــوق قضایــی آشــنا اســت.«

وی همچنیــن در ایــن مصاحبــه 
بــا اشــاره بــه اینکــه وزارت ورزش 
بیشــتر از استقال به پرسپولیس 
کمــک مالــی داشــته، گفــت: »بــا 
احترام به آقای یحیی گل محمدی 
باید بگویم او باید به مســائل فنی 
بپردازد.« ایــن مصاحبه با واکنش 
باشگاه پرسپولیس مواجه شد که 
در ایــن اطاعیه آمــده بود: »فردی 
کــه ادعــا کــرده معــاون اقتصــادی 
باشــگاه پرســپولیس اســت بیــش 
از چهــار ماه اســت که برکنار شــده 
و هیــچ ســمتی در باشــگاه نــدارد. 
ایــن فرد کمتــر از یک ماه به عنوان 
معــاون اقتصــادی مشــغول به کار 
بــود امــا بعــد از اینکــه مشــخص 
شــد نگاه ورزشــی ندارد و از حضور 
در باشــگاه پرســپولیس بــه دنبــال 
اهداف دیگری اســت، از کار برکنار 
شــد و ایــن موضــوع همــان زمــان 
رســماً به او اعام شــد. حال اینکه 
چطــور می شــود او بعــد از چند ماه 
به عنوان معاون اقتصادی باشگاه 
پرســپولیس مصاحبــه و جمــات 
ســخیفی را بر زبان مــی آورد، خیلی 
از مســائل را روشــن می کنــد. 
ضمــن اینکــه معاونــت اقتصــادی 
باشــگاه از همــان زمــان بــه فــرد 
دیگــری  ســپرده شــده و ایشــان 
در هماهنگــی کامــل بــا باشــگاه 
فعالیــت می کنــد. موضــوع دیگــر 
اینکه از رادیو به عنوان رسانه ملی 
تعجــب می کنیــم کــه چطــور بدون 
تحقیــق اقدام به مصاحبه با فردی 
معلوم الحال می  کند و به شــخصی 
تریبــون می دهــد کــه حتــی دربــاره 

ســمتش دروغ می گویــد!«
گفتــه می شــود ایــن فــرد در دوره 
مدیریت آجورلو در تراکتور مشاور 
اقتصــادی اش بوده اما به هر حال 
باشــگاه پرسپولیس اعام کرده از 

او شــکایت خواهد کرد.

zzسوژه

حیف شد که بازیکنی 
مانند سیدجلال را 

از دست دادیم اما 
به هر حال فوتبال 

است و هر بازیکنی 
باید روزی از دنیای 

بازیگری خداحافظی 
کند

کرمانی مقدم: شاید رامین فکر کرده نیمکت نشین می شود که جدا شد

خریدهای موفق پرسپولیس با 
نخریدن مهاجم ناقص می ماند

ناصر قراگزلو
روزنامه نگار


